
Kunnanhallitus § 207 07.06.2022
Kunnanhallitus § 32 31.01.2023
Kunnanvaltuusto § 13 20.02.2023

Valtuustoaloite/Tuulivoimalinjaus valtuustokaudelle 2021 - 2025

198/10.02.02/2022

Khall 07.06.2022 § 207

Valtuutettu Tarmo Salonen jätti valtuuston kokouksessa 16.5.2022
yh teen sä 18 valtuutetun/varavaltuutetun allekirjoittaman seu raa van
si säl töi sen valtuustoaloitteen:

"Tuulivoima ja sen rakentaminen Kittilään on aiheuttanut paljon kes-
kus te lua kuntalaisten keskuudessa. Kittilässä järjestettiin kun ta lai sil le
loppuvuodesta 2020 tuulivoimaa koskeva yleisötilaisuus verk ko lä he-
tyk se nä sekä kuntalaiskysely. Suurin osa vastaajista arvioi tuu li voi-
man toteutumisen vaikuttavan kielteisesti asuinalueeseensa ja alu-
een kiinteistöjen arvoon, virkistys- ja harrastusmahdollisuuksiin ja po-
ro ta lou teen sekä alueen kasvistoon ja eläimiin. Valtuustossa käy tiin
myös periaatekeskustelu tuulivoimasta. Tähän perustuen kun nan hal-
li tus päätti keväällä 2021yksimielisesti, että se ei käynnistä maan-
käyt tö- ja rakennuslain 44§:n ja 77§:n mukaisen oi keus vai kut tei sen
tuulivoimaosayleiskaavan laatimista Kellovuoman alueelle. Myös
tällä valtuustokaudella kunnanhallitus lähes yksimielisesti päät ti olla
käynnistämättä tuulivoimaosayleiskaavan laatimista Suu ri kuu si kon
alueelle. Kunnan alueella on useammalla toimijalla edel leen
valmistelussa tuulivoimahankkeita.

Kittilän kunnalle on luontomatkailusta tullut tärkeä elinkeino. Ih mis ten
kiinnostus luontoaktiviteetteihin ja luonnossa liikkumiseen on huo-
mat ta vas ti lisääntynyt. Maiseman kauneusarvot ovat tulleet en tis tä-
kin tärkeämmiksi tässä ajassa. Tuulivoimahankkeita on Kit ti läs sä
suunniteltu myös poronhoidon kannalta tärkeille alueille. Tärkeät ai-
ta pai kat ja rauhalliset, syrjäisemmät alueet ovat porojen vasoma- ja
laidunrauhan turvaamisen kannalta mitä keskeisempiä. Lapin maa-
kun nas sa ovat useat kunnat tyrmänneet uudet tuu li voi ma hank keet,
esim. Posiolla, Ranualla ja Ylitorniolla. Metsähallitus on lin jan nut,
että se ei käynnistä tuulivoimahankkeita saamelaisten ko ti seu tu alu-
eel la.

Me valtuustoaloitteen allekirjoittaneet esitämme edellä kerrotuin pe-
rus tein, että valtuusto tekee päätöksen siitä, että Kittilän kunta ei
käyn nis tä kunnan alueella tuulivoiman kaavoitushankkeita val tuus to-
kau del la 2021-2025."

Kunnanjohtaja:



Kunnanhallitus päättää lähettää aloitteen hallinnon toimialan val mis-
tel ta vak si. Vastuuhenkilönä on hallintojohtaja.

Päätös:
Esitys hyväksyttiin.
__________

Khall 31.01.2023 § 32

(Valmistelija: Hallintojohtaja Sanna Ylinampa, puh. 040 653 0774)

Vastauksena Kittilän kunnanvaltuuston yhteensä 18 val tuu te tun/va-
ra val tuu te tun valtuuston kokouksessa 16.5.2022 jättämään val tuus-
to aloit tee seen koskien tuulivoimalinjauksen tekemistä val tuus to kau-
del le 2021 – 2025 todetaan seuraavaa:

Kittilän kunnan johtoryhmässä on keskusteltu tuulivoima-asioista se-
kä po. olevasta aloitteesta kesän ja syksyn 2022 aikana sekä joh to-
ryh män kokouksessa 23.1.2023. Keskusteluiden pohjalta on pää dyt-
ty esittämään, että jokainen tuulivoimahanke käsitellään ja pää te tään
kunnassa erikseen. Tuulivoimahankkeita koskeviin esi sel vi tyk siin
liittyviä yhteydenottoja kuntaan ei voida estää, vaan kaikki yh tey den-
otot käsitellään normaalissa kunnan hallinnon prosessissa ko ko nai-
suus huomioiden. Tuulivoimahankkeisiin liittyvissä YVA-sel vi tyk sis sä
kuullaan kaikkia asianosaisia ja selvitetään kaikki ym pä ris tö vai ku tuk-
set. Tällä tavoin saadaan yksittäisistä hankkeista tarkempaa tie toa,
johon päättäjät voivat päätöksensä perustaa. Edellä mainittu me net-
te ly mahdollistaa kattavan tiedon tuottamisen hankkeita kos ke van
päätöksenteon pohjaksi kunnassa.

Hallintosäännön 4 §:n mukaan kunnanjohtajan ollessa poissa tai es-
teel li nen, esittelijänä toimii hallintojohtaja.

Hallintojohtaja:
Kunnanhallitus päättää hyväksyä edellä esitetyn vastauksen val tuus-
to aloit tee seen.

Kunnanhallitus esittää edellä esitetyn vastauksen val tuus to aloit tee-
seen tiedoksi kunnanvaltuustolle ja esittää valtuustolle aloitteen to-
tea mis ta loppuun käsitellyksi.

Päätös:
§:n 28 kohdalla päätettiin esityslistasta poiketen käsitellä esityslistan
asian nro 2 (§ 29) jälkeen asia nro 5 (§ 32) järjestyksessä ko kouk sen
kolmantena asiana ja asian nro 8 (§ 35) neljäntenä asiana.

Kunnanhallituksen jäsen Marita Toivanen ilmoitti olevansa es teel li-
nen (edustusjäävi) §:ien 32 ja 35 osalta ja poistui kokouksesta näi-



den asioiden käsittelyn ajaksi  klo 12.08 (poissa klo 12.08-13.01).
Hänen tilalleen kokoukseen saapui varajäsen Aila Moksi etä yh tey-
del lä.

Kunnanjohtaja Timo Kurula ilmoitti olevansa esteellinen tämän asian
osal ta (yleislauseke- tai intressijäävi) ja poistui kokouksesta klo
12.08 (poissa klo 12.08-12.44).

Varajäsen Akseli Erkkilä teki esityksen, että kunnanhallitus hy väk syi-
si vas tauk sek si valtuustoaloitteeseen seuraavaa:

"Kunnanhallitus esittää valtuustolle tehtäväksi periaatepäätöksen,
jon ka sisältö on seuraava: Kittilän kunta ei käynnistä kunnan alu eel la
tuulivoiman kaavoitushankkeita valtuustokaudella 2021-2025 seu-
raa vin aloitteesta ilmenevin perustein:

Kittilän kunnalle on luontomatkailusta tullut tärkeä elinkeino. Ih mis ten
kiinnostus luontomatkailuun ja luonnossa liikkumiseen on huo mat ta-
vas ti lisääntynyt. Maiseman kauneusarvot ovat tulleet en tis tä kin
tärkeämmiksi tässä ajassa. Tuulivoimahankkeita on suunniteltu Kit ti-
läs sä myös poronhoidon kannalta tärkeille alueille. Tärkeät ai ta pai kat
ja rauhalliset, syrjäisemmät alueet ovat porojen vasoma- ja lai dun-
rau han turvaamisen kannalta mitä keskeisimpiä. Lapin maa kun nas sa
ovat useat kunnat tyrmänneet uudet tuulivoimahankkeet, esim.
Posiolla, Ranualla ja Ylitorniolla. Metsähallitus on linjannut, et tä se ei
käynnistä tuulivoimahankkeita saamelaisten ko ti seu tu alu eel la."

Pirkko Jauhojärvi, Paula Nevalainen, Aila Moksi ja Jukka Majava
kan nat ti vat Akseli Erkkilän esitystä.

Esa Ylläsjärvi kannatti hallintojohtajan esitystä.

Valtuuston 2. varapuheenjohtaja Toni Kenttälä saapui kokoukseen
klo 12.19.

Puheenjohtaja Pekka Rajala totesi, koska on tehty kannatettu hal lin-
to joh ta jan esityksestä poikkeava päätösesitys, asiasta on ää nes tet-
tä vä. Puheenjohtaja teki seuraavan äänestysesityksen, joka hy väk-
syt tiin:
Ne, jotka ovat hallintojohtajan esityksen kannalla, äänestävät "jaa".
Ne, jotka kannattavat Akseli Erkkilän esitystä, äänestävä "ei".

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä jaa-ääniä annettiin kaksi (2)
ja ei-ääniä annettiin viisi (5).
Jaa-ääniä antoivat Pekka Rajala ja Esa Ylläsjärvi. Ei-ääniä antoivat
Pirk ko Jauhojärvi, Paula Nevalainen, Akseli Erkkilä, Jukka Majava ja
Ai la Moksi. Poissa oli kaksi (2), Jouko Nikkinen ja Saana Veltheim.



Puheenjohtaja totesi, että äänin 5-2 Akseli Erkkilän esitys tuli kun-
nan hal li tuk sen päätökseksi.
__________

Kvalt 20.02.2023 § 13
Päätös:
Kunnanjohtaja Timo Kurula ilmoitti olevansa esteellinen tämän asian
se kä §:ien 14-15 osalta ja oli poissa kokouksesta näiden asioiden
kä sit te lyn ajan klo 14.06 – 16.09.
(Pykälässä 13 esteellisyysperuste on yleislausekejäävi, pykälässä 14
yhteisöjäävi/Rovakaira Oy:n hallituksen jäsenyys ja pykälässä 15
asian osai suus)

Valtuutettu Esa Ylläsjärvi esitti, että hallintojohtajan kun nan hal li tuk-
ses sa tekemä esitys tulee kunnanvaltuuston päätökseksi.  Val tuu te-
tut Tuomas Similä, Jouko Nikkinen, Saana Veltheim ja va ra val tuu tet-
tu Ahti Ovaskainen kannattivat Ylläsjärven esitystä.

Puheenjohtaja Aki Nevalainen totesi, että koska on tehty kannatettu,
kun nan hal li tuk sen esityksestä poikkeava päätösesitys, asiasta on
ää nes tet tä vä. Puheenjohtaja teki seuraavan äänestysesityksen, joka
hy väk syt tiin:
Ne, jotka ovat kunnanhallituksen esityksen kannalla, äänestävät
"jaa".
Ne, jotka kannattavat Ylläsjärven esitystä (hallintojohtajan kun nan-
hal li tuk sen ko kouk ses sa 31.1.2023 § 32 tekemä esitys), äänestävät
"ei".

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin seitsemäntoista
(17) jaa-ääntä ja kymmenen (10) ei-ääntä.
Jaa-ääniä antoivat Akseli Erkkilä, Sirkka Hangasvaara, Arto Hettula,
Vil le Jokela, Pirjo Junttila-Vitikka, Kai Jussila, Susanna Kantola, Toni
Kent tä lä, Mikko Lompolo, Aila Moksi, Aki Nevalainen, Paula Ne va lai-
nen, Jussi Mäkitalo, Raija Palosaari, Mikko Rauhala, Tarmo Salonen
ja Marita Toivanen. Ei-ääniä antoivat Juha Hettula, Ahti Ovaskainen,
Mai ja Linnala, Outi Marttila, Jouko Nikkinen, Jukka Poti, Tuomas Si-
mi lä, Saana Veltheim, Esa Ylläsjärvi ja Inkeri Yritys.

Puheenjohtaja totesi, että äänin 17-10 kunnanhallituksen esitys on
tul lut valtuuston päätökseksi ja Kittilän kunta ei käynnistä kunnan
alu eel la tuulivoiman kaavoitushankkeita valtuustokaudella
2021-2025 seuraavin aloitteesta ilmenevin perustein:

Kittilän kunnalle on luontomatkailusta tullut tärkeä elinkeino. Ih mis ten
kiinnostus luontomatkailuun ja luonnossa liikkumiseen on huo mat ta-
vas ti lisääntynyt. Maiseman kauneusarvot ovat tulleet en tis tä kin
tärkeämmiksi tässä ajassa. Tuulivoimahankkeita on suunniteltu Kit ti-
läs sä myös poronhoidon kannalta tärkeille alueille. Tärkeät ai ta pai kat



ja rauhalliset, syrjäisemmät alueet ovat porojen vasoma- ja lai dun-
rau han turvaamisen kannalta mitä keskeisimpiä. Lapin maa kun nas-
sa ovat useat kunnat tyrmänneet uudet tuulivoimahankkeet, esim.
Posiolla, Ranualla ja Ylitorniolla. Metsähallitus on linjannut, et tä se ei
käynnistä tuulivoimahankkeita saamelaisten ko ti seu tu alu eel la.

Aloite todettiin loppuun käsitellyksi.

Tauko pidettiin tämän asian käsittelyn jälkeen klo 15.41 – 15.57.
__________


